



Paroisse de la Visitation Parish

Parish Office / Bureau Paroissial

5407 Comber Sideroad, P.O. Box 220
Comber, Ontario NOP 1J0

Office/Bureau (519) 687-3118
FAX (519) 687-2076

site web/Website:
www.visitationcomber.ca

Email/Courriel: visitation@dol.ca

Father Roy's Email: egroy@dol.ca
Fr. Roy's cell Number: 226-787-2683
Jamie's Email: jsoulliere@dol.ca

www.facebook.com/VisitationParish
follow us on Twitter @VisitationCombr

Office Hours / Heures du bureau:

Monday/lundi — Thursday/jeudi
9:30 am to 12:00 noon.....1:00 pm to 4:00 pm

Pastoral Team / Équipe de pastorale

Rev. Eugène Roy, Pastor/curé
Jamie Soullière,
Pastoral Minister/Ministre de la pastorale

Parish Staff / Personnel de la paroisse

Rachelle Moison, Financial Secretary
Annette Rondot, Secretary/Receptionist
Randy Barrette, Maintenance
Linda Richardson, Custodian
Mariette Comartin, Housekeeper
Yvonne Quinn-Chittle, Director of Music



16th and 17th Sundays in Ordinary Time

16e et 17e dimanches du temps ordinaire

July 19 & 26 juillet, 2020

Weekend Masses

Saturday 5 pm (E)
dimanche 9h (F)
Sunday 11 am (E)

Baptism

Celebrated once a month
during weekend masses.
Preparation is mandatory.

Reconciliation

Saturday 4:00 pm to 4:30 pm
or by appointment.

Marriage

At least one party must be a registered
member of the parish.
Minimum 6 months notification.
Mandatory marriage preparation course.

Ministry to the Sick

Communion to shut-ins every first Friday.
Hospital visits upon request.
Sacrament of the Sick upon request.

Masses - INTENTIONS - Messes

lundi/Monday, July 20 juillet, 2020
No mass / pas de messe

mardi/Tuesday, July 21 juillet, 2020

6:30 pm Rite of General Absolution

7:00 pm (E)

Gérard Tremblay by the family
Shawn Cassidy by Bob and Judy Comartin
Léo (24th ann.) and Lena (5th ann.) Pinsonneault by the family

mercredi/Wednesday, July 22 juillet, 2020

8:30 am Rite de l'Absolution générale

9:00 am (F)

Arthemise Marentette par Henri et Marie Mailloux
Roger Mailloux par Paul et Lucy Tremblay
Claudette Bibeau par Cy et Anna Bulcke

jeudi/Thursday, July 23 juillet, 2020

6:30 pm Rite de l'Absolution générale

7:00 pm (F)

Blanche Bénéteau par Aurèle
Ernest Dupuis par Marc et Loraine Mailloux
Parents et amis défunts par Jacqueline Lalonde

vendredi/Friday, July 24 juillet, 2020

8:30 am Rite of General Absolution

9:00 am (E)

Linda Mailloux by Mike and Bernadette Mullins
Edward N. Mailloux (5th ann.) by the family
Jeannine Oriet by Michel and Yvette Gaudette

samedi/Saturday, July 25 juillet, 2020

4:00 pm - 4:30 pm Confessions

5:00 pm (E)

For the intentions of the people of God

dimanche/Sunday, July 26 juillet, 2020

9:00 am (F)

Pour les intentions du peuple de Dieu

11:00 am (E)

For the intentions of the people of God



Our Collections

July 5 juillet, 2020

Envelopes (65 donors)	\$6717.00
Pre-auth. debit (44 donors)	\$1443.25
loose	\$13.00
	<u>\$8173.25</u>

Diocesan Assessment.....	\$160.00
Thanksgiving Appeal.....	\$40.00
Late Easter.....	\$170.00

Average Weekly Operating Costs

(based on 2019 expenses)
** \$7482.12 **

Coûts moyens des opérations hebdomadaires
(basé sur les dépenses de 2019)

Building Fund

Donations.....	\$2190.00
Pre-Auth. Debit (35 donors).....	\$667.33
Pledge Payments.....	\$805.00

Masses - INTENTIONS - Messes

lundi/Monday, July 27 juillet, 2020
No mass / pas de messe

mardi/Tuesday, July 28 juillet, 2020

6:30 pm Rite of General Absolution

7:00 pm (E)

Yvonne Trudell by Paul and Kathy Levesque
Theresa Cyr (1st ann.) by Adele Pillon
Euclid Mailloux by Tony and Nadra Waddick

mercredi/Wednesday, July 29 juillet, 2020

8:30 am Rite de l'Absolution générale

9:00 am (F)

Luc Comartin (10e ann.) par la famille
Paul Bornais (7e ann.) par Pauline et famille
En action de grâce par Lucille et Marc Comartin

jeudi/Thursday, July 30 juillet, 2020

6:30 pm Rite de l'Absolution générale

7:00 pm (F)

Linda Mailloux par Guy et famille
Claire-Marie Tuite par Moe et Pat Janisse
Wilfred Comartin par Agnes Quick

vendredi/Friday, July 31 juillet, 2020

8:30 am Rite of General Absolution

9:00 am (E)

Bernadette Lajoie by Mike and Bernadette Mullins
Bill Jewell by Marcel and Carol Barrette
Jean-Louis Quenneville (15e ann.)
by Hélène and Russ Fawcus and family

samedi/Saturday, August 1 août, 2020

4:00 pm - 4:30 pm Confessions

5:00 pm (E)

For the intentions of the people of God

dimanche/Sunday, August 2 août, 2020

9:00 am (F)

Pour les intentions du peuple de Dieu

11:00 am (E)

For the intentions of the people of God



Our Collections

July 12 juillet, 2020

Envelopes (61 donors)	\$2767.00
Pre-auth. debit (44 donors)	\$1443.25
loose	\$30.00
	<u>\$4240.25</u>

Diocesan Assessment.....	\$28.00
Thanksgiving Appeal.....	\$305.00

Building Fund

Donations.....	\$50.00
Pre-Auth. Debit (35 donors).....	\$667.33
Pledge Payments.....	\$230.00



Loan Fund Payable

\$1,620,000.00

Fonds d'emprunt à rembourser

1 620 000,00 \$



16th Sunday in Ordinary time

God is patient and kind.

Growing in faith is like striving to grow as wheat in a field mixed with weeds. We are faced with temptations, we do not pray as we ought, we are weak and in need of forgiveness. But God is just and kind; he judges with leniency, sends his Spirit to our aid, lovingly nurtures us, and patiently awaits our growth.

16e dimanche du temps ordinaire

Laissez-les grandir ensemble

Malgré la présence du mal, Dieu ne précipite pas le jugement du monde. Avec patience et amour, il accorde le temps nécessaire pour le repentir. Aujourd'hui, il nous invite à la même générosité.

The Readings / les lectures

July 26 juillet, 2020

1 Kings / 1 Rois 3:5, 7-12

Romans / Romains 8:28-30

Matthew / Matthieu 13:44-52



17th Sunday in Ordinary time

The wise seek God.

When Solomon asked for an understanding heart to lead his people, he must have known that it was the one gift that opened the door to every other gift. For wisdom (prudence) is the virtue that guides all other virtues, and grounds judgment. The wise seek God, and those who know him seek to know him more, as Solomon, and the parables, demonstrate.

17e dimanche du temps ordinaire

Un trésor à découvrir

Parmi tout ce que nous possédons et désirons, un trésor nous est offert, enfoui dans le champ de nos activités, celui du royaume des Cieux. À nous de le découvrir à la lumière du Ressuscité..

The Readings / les lectures

Aug 2 août, 2020

Isaiah / Isaïe 55:1-3

Romans / Romains 8:35, 37-39

Matthew / Matthieu 14:13-21



An Act of Spiritual Communion Prayer

My Jesus, I believe that You are present in the Most Holy Sacrament. I love You above all things, and I desire to receive You into my soul. Since I cannot at this moment receive You sacramentally, come at least spiritually into my heart. I embrace You as if You were already there and unite myself wholly to You. Never permit me to be separated from You. Amen.

Un acte de prière de communion spirituelle

Mon Jésus, je crois que Tu es présent dans le Très Saint Sacrement. Je T'aime par-dessus tout, et je désire Te recevoir dans mon âme. Puisque je ne peux pas Te recevoir en ce moment de façon sacramentelle, viens au moins spirituellement dans mon cœur. Je T'embrasse comme si Tu étais déjà là et je m'unis entièrement à Toi. Ne permets jamais que je sois séparé de Toi. Amen.

Due to COVID-19 The Monthly Mass scheduled for Tuesday, August 4th at **Heavenly Rest Cemetery** has been CANCELLED.

Pray for... Prions pour the deceased... les défunts et défunt(e)s

Please pray for the sick...

Prions pour les malades...

Louise Béchar, Alphonse Bellaire, Bill Bulley, Jeannette Chauvin, Lawrence Comartin, Loretta Damphousse, Pierrette Derikx, Jerry Dunn, Rose Duquette, David Holt, Marr Huson, Jean-Guy Langlois, Florent Laprise, Marcel Lefaiwe, Jean-Rémi Mailloux, Shirley Mailloux, Carol Meloche, Mike Martin, Charlene Parent, Agnes Quick, Brenda Quick, Randy Reaume, Mariette Renaud, Sally Repeck, Jeannette Rivest, Juliette Rivest, Logan Smith, Steven Trepanier, Timothy Trepanier.



Ordinations

In a spirit of joy-filled thanksgiving, the Diocese of London and St. Peter's Seminary announce the presbyteral ordination of **Rev. Mr. Steven Eckert,**

Rev. Mr. Phil Guimaraes and

Rev. Mr. Robert Renaud.

The Sacrament of Order will be celebrated by

Bishop Ronald P. Fabbro, C.S.B.

at St. Peter's Cathedral Basilica

on Saturday, August 15, 2020, the Solemnity of the Assumption of the Blessed Virgin Mary, at 11:00 am.

Due to current COVID-19 restrictions, attendance at the ordination, for both clergy and laity, will be invitation only.

Please remember those to be ordained in your prayers.

Permanent Diaconate Admissions Process is now Online

The current pandemic situation has made it necessary to move the admissions process in part or in whole to an online format. Please disregard the dates in the pamphlets that were distributed earlier in the year. Anyone who would like to inquire about admission to the Permanent Diaconate Formation and Study Programme is invited to visit www.deacons.space/admissions. Please use the contact forms on the site to register. Any other questions about the diaconate in the Diocese of London can be directed to pdinquiries@dol.ca.

Summer Camp Opportunity for all Parishes

The Family and Youth Ministry Outreach office is excited to be able to offer an abundance of activities, programs and resources for kids, teens, young adults and families this year. The best place to start is with our new website

<http://www.dolcampfire.com/>

Congratulations 2020 CWL Awards Recipients

John Michael Broderick and Jeannette Vanier

received the High School Bursary

The Father Dwayne Music award went to **Jeannette Vanier**

The Christian Spirit Awards were presented to

Mirrah Collard and Connor Derikx

from École St-Paul

Caleb Ha and Beau Henderson

from Our Lady of the Annunciation School

and **Grant Schiller and Shauna Quinlan**

from École St-Ambroise

Congratulations and best wishes to all recipients from the Visitation Parish Catholic Women's League.



Office Hours: The parish office will continue to be closed to the public for the time being. The office staff however will continue to see to your needs and inquiries.

Just call during regular office hours

Monday - Thursday 9:30 -12noon ~ 1:00 pm - 4:00 pm
or send us an email at visitation@dol.ca

Don't forget our website www.visitationcomber.ca
to read our weekly bulletins.

Heures de bureau : Le bureau de la paroisse restera fermé au public pour le temps présent. Le personnel du bureau continuera toutefois à répondre à vos besoins et à vos demandes. Il suffit d'appeler pendant les heures normales

lundi - jeudi 9h30 -12h ~ 13h -16h

Ou envoyez-nous un courriel à visitation@dol.ca

N'oubliez pas notre site web www.visitationcomber.ca
pour lire nos bulletins hebdomadaires.

Réunions... Meetings...

**All meetings and/or gatherings at the church
or in the Parish Hall have been cancelled
till further notice.**

**Toutes les réunions et/ou
rassemblements à l'église
ou dans la salle paroissiale
ont été annulés jusqu'à nouvel ordre.**

Outreach Resources (*check for new additions)

The diocese has a webpage that will be continually updated with resources for the faithful <http://dol.ca/outreach>. Please refer to these resources to help find online Masses, Catholic publications and activities for families, children and youth.

Please follow the Diocese of London on **Twitter @ DOL_ca** and <https://www.facebook.com/www.dol.ca/>, subscribe to our <https://www.youtube.com/user/wwwdolca> channel and visit <https://www.dol.ca/>

You can also follow Visitation Parish on Twitter

<https://twitter.com/VisitationCombr> and **Facebook**

<https://www.facebook.com/VisitationParish/>

Vous pouvez également suivre la Paroisse de la Visitation

sur Twitter <https://twitter.com/VisitationCombr>

et Facebook <https://www.facebook.com/VisitationParish/>

Église Catholique du Québec ~ COVID-19 : Ressources Spirituelles pour nos communautés

Les mesures actuelles mises en place pour endiguer la COVID-19 posent un défi inédit aux membres de nos communautés, qui pour un temps ne pourront se rassembler. Sur cette page, nous vous proposerons différentes ressources pour transformer ce temps de jeûne en un temps de grâce. Ajoutez cette page à vos Favoris et **revenez la visiter : nous la nourrirons de nouveaux ajouts fréquemment.**

<https://www.ecdq.org/covid-19/covid-19-ressources-spirituelles-pour-nos-communautés/>

Reopening our Churches Safely

To see a copy of the Diocese of London's document concerning the

**Directions and Recommendations for the
First Stage of Reopening Churches**

17 June 2020 go to

<https://dol.ca/news/reopening-directives>

The video the diocese has created to demonstrate the measures we've taken to open our churches and safely celebrate Mass and Communion is at

<https://www.youtube.com/watch?v=EYGX1ghIuUc&feature=youtu.be>

Results from the 2020 Great Canadian Giving Challenge

Posted on July 6, 2020 by CanadaHelps

In June, CanadaHelps hosted the 6th annual Great Canadian Giving Challenge: An opportunity for Canadian charities to engage their supporters while driving donations, and a month-long national contest with a chance for charities to win a \$20,000 donation. Throughout the month, every \$1 donation that charities received online—via GivingChallenge.ca, CanadaHelps.org, and CanadaHelps' fundraising tools—automatically entered them for a chance to win.

This year, we doubled the grand prize to \$20,000 to celebrate our 20th anniversary of helping charities succeed in Canada. The prize increase became an additional incentive for Canadians to donate and help their favourite charities win.

And the winner is...

The \$20,000 grand prize winner was randomly drawn on July 1st, Canada Day! Congratulations to the winner of the 2020 Great Canadian Giving Challenge:

Sistering – A Woman's Place, from Toronto!

As a women's organization, their focus is on changing social conditions through programs guided by the principles of anti-racism and anti-oppression. With \$20,000, Sistering will be able to continue providing access and support to their clients to help mitigate the effects of COVID-19.

We thank the charities that participated and look forward to having you join again next year!

Et le gagnant est...

Le gagnant du grand prix de 20 000 \$ a été tiré au sort le 1er juillet, fête du Canada ! Félicitations aux gagnants du Grand défi caritatif canadien 2020 :

Sistering – A Woman's Place, de Toronto!

En tant qu'organisation pour femmes, leur objectif est de changer les conditions sociales à travers des programmes guidés par les principes de la lutte contre le racisme et l'oppression. Avec 20 000 \$, Sistering pourra continuer à fournir un accès et un soutien à ses clients pour aider à atténuer les effets de la COVID-19.

Nous remercions les organismes de bienfaisance qui ont participé et nous avons hâte de vous revoir l'année prochaine !

Prayer Intentions

*The Visitation Intercessors would like to pray for your intentions. Please call the office (519-687-3118) or email us (visitation@dol.ca).
Our prayer team commits to pray daily for the intentions of our Parish.*

Intentions de prière

*Nous voulons prier pour vos intentions. Veuillez appeler le bureau (519-687-3118) ou nous envoyer un courriel (visitation@dol.ca).
Notre équipe de prière s'engage à prier tous les jours pour les intentions de notre paroisse.*

Bon retour !



Lorsque les paroissien(ne)s commencent à retourner dans leurs églises...

Alors que les restrictions liées à la pandémie sont progressivement levées, les bâtiments se ressemblent, mais l'environnement peut sembler différent en raison de nouvelles mesures de distanciation sociale.

Par exemple, une jeune femme adulte qui est allée à la messe dominicale la première fin de semaine lorsque sa paroisse a rouvert ses portes pour la messe publique a déclaré que son excitation initiale s'était transformée en anxiété et en peur, car elle avait remarqué que d'autres personnes ne suivaient pas les nouvelles directives de la paroisse concernant la participation à la messe. Son esprit s'est emballé de distraction pendant la messe, alors même qu'elle se concentrait sur la liturgie. Pour elle, malgré le fait qu'elle portait un masque et qu'elle suivait toutes les directives, le malaise et l'inquiétude étaient peut-être trop grands. De retour chez elle, elle s'est rendu compte qu'elle n'était pas certaine de pouvoir y retourner à nouveau en fin de semaine, d'autant plus que le diocèse l'a dispensée de l'obligation d'assister à la messe du dimanche. "J'ai vraiment apprécié les mesures prises par la paroisse pour distancier et désinfecter, mais l'anxiété ... c'était difficile à surmonter", a-t-elle déclaré. "Je pourrais essayer d'assister à la messe en semaine."

Avec la réouverture des églises, les bancs favoris pourraient maintenant être bloqués, les visages amicaux pourraient sembler distants ou méconnaissables derrière des masques, ou ceux qui restent à la maison pourraient se sentir jaloux de ceux qui peuvent assister à la messe.

Ces expériences sont "absolument" normales, réelles et valables, selon Anabel Lucio Morales, conseillère communautaire agréée. Bien qu'elle reconnaisse que d'autres générations ont également traversé des crises, cette expérience est "beaucoup plus troublante" en raison des nouvelles constantes qui en découlent, ce qui peut aggraver l'anxiété.

"Mais nous ne devrions pas être gouvernés par la peur", dit elle. "Nous devrions faire preuve de sagesse en prenant les meilleures décisions pour nous-mêmes et notre famille, et avoir confiance que Dieu n'a pas abandonné son peuple. Nous sommes confrontés à un réel danger, et nous devons adapter notre façon de vivre. Mais nous ne devons pas vivre dans la peur, mais plutôt dans la paix que Dieu nous donne". Les paroissiens et paroissiennes doivent se rappeler que ces nouvelles mesures sont là pour la santé et l'intérêt de tous, a-t-elle déclaré. "Nous sommes esprit, corps et âme" avec les côtés physiques, émotionnels et spirituels qui sont tous interconnectés. La façon dont nous pensons va avoir un impact sur nos sentiments. Les pensées négatives ou anxieuses vont entraîner une émotion anxieuse ou nerveuse.

Alors que les paroissiens et paroissiennes retournent à la messe, "nous avons le choix sur la façon dont nous allons penser" aux nouveaux changements, a dit Mme Morales.

"Lorsque vous devenez très strict ou très rigide dans votre mentalité, cela va vous préparer à être laissé abattu lorsque les choses changeront", a-t-elle dit.

Si l'on se concentre uniquement sur tous les changements de l'apparence de la messe, cela provoquera une émotion anxieuse ou éventuellement un ressentiment, selon la façon dont on perçoit les mesures conseillées par les responsables locaux.

Alors qu'une vision plus positive de ces changements peut apporter une émotion différente, elle ne pourrait rendre tout le monde heureux. Néanmoins, cela peut "apporter un peu plus de facilité et de compréhension à une situation changeante", a ajouté Mme Morales.

Elle a également souligné qu'il y a "des bénédictions que nous pouvons tirer de cette expérience" et a encouragé les paroissiens et paroissiennes à se concentrer maintenant sur ce qui est bien et non sur ce qui est mal, ce qui, selon elle, peut s'appliquer à n'importe quelle partie de la vie : les mariages, les familles, le travail et les pratiques spirituelles.

"Si nous ne pensons qu'à toutes les choses que nous ne pouvons pas faire de la même manière, nous allons passer à côté de tous les beaux rituels que nous pouvons encore pratiquer", a-t-elle déclaré. **"Il est tellement important que nous nous concentrons sur la parole constante de Dieu, sur son amour, sur les choses que nous possédons encore afin de rester connectés au corps du Christ, même si cela signifie que cela semble un peu différent".**

Extrait du journal de l'archidiocèse de Galveston-Houston



Welcome Back!

When parishioners begin returning to their churches...

As pandemic restrictions are gradually lifted, the buildings look the same, but the environment might feel different because of new social-distancing measures.

For example, a young adult woman who went to Sunday Mass the first weekend when her parish reopened for public Mass, said her initial excitement changed to anxiety and fear as she noticed others not following the parish's new guidelines for Mass attendance. Her mind raced with distraction during the Mass even as she focused on the liturgy. For her, despite the wearing of a mask and following every guideline, the uneasiness and concern may have been too much. Back home, she realized she was not sure if she would go back again the next weekend, especially after considering that the Diocese had still dispensed the obligation to attend Sunday Mass. "I really appreciated the measures the parish has taken to distance and sanitize, but the anxiety ... it was difficult to deal with," she said. "I may try weekday Mass."

As churches reopen, favorite pews might now be blocked off, friendly faces might seem distant or unrecognizable behind masks, or those who remain at home might feel jealous of those who can attend Mass.

These experiences are "absolutely" normal, real and valid, according to Anabel Lucio Morales, a licensed community counselor. While she admitted other generations also have endured crises, this experience is "much more troubling" due to the constant news about it, which can increase anxiety.

"But we should not be governed by fear," she said. "We should use wisdom in making the best decisions for ourselves and family, and trust that God has not forsaken his people. We face a real danger, and we must adjust how we live life. But we should not live in fear but rather in the peace that God gives us." Parishioners need to remember these new measures are there for the health and best interest of everyone, she said. "We are mind, body and soul" with the physical, emotional and spiritual sides that are all interconnected, she said. How we think is going to impact how we feel, she said. Negative or anxious thoughts will drive an anxious or nervous emotion.

As parishioners return to Mass, "we have a choice on how we are going to think about" new changes, said Morales. "When you get very strict or very rigid in your mentality, then that's going to set you up for being let down when things change," she said.

If the focus remains only on all the changes of how Mass looks, this will drive an anxious emotion or possibly a resentful emotion, she said, depending on how one views the measures advised by local officials. While a more positive view of such changes may bring a different emotion, it might not make everyone happy. Still, it can "bring a little bit more ease and understanding to a changing situation," Morales added.

She also stressed there are "blessings that we can glean from this experience" and encouraged parishioners now to focus on what is right and not what is wrong, which she said can be applied to any part of life: marriages, families, work and spiritual practices.

"If we only walk in thinking of all the things that we can't do the same way, then we're going to miss out on all the beautiful rituals that we still have the ability to practice," she said. **"It's so important that our focus stays on the unchanging word of God, on his love, on the things that we still have so that we can stay connected with the body of Christ even if it means that it looks a little different."**

Taken from the newspaper of the Archdiocese of Galveston-Houston